
 

 

 
Příloha TZ: 
 
Vyjádření představitelů hl. m. Prahy k festivalu Poznej Vltavu  
  
„Řeka Vltava byla prvním architektem Prahy. Je skvělé, že fenomén řeky začínáme znovu 
objevovat i díky tomuto festivalu. Věřím, že se podaří využít jeho potenciál a festival se stane 
zářným příkladem spolupráce mnoha různých aktérů a organizací, které s naší Vltavou 
souvisí. Návštěvníkům přeji krásný zážitek a organizátorům děkuji za přípravu a realizaci.“  
 

   doc. Ing. arch. Petr Hlaváček, náměstek primátora hl. m. Prahy pro 
oblast územního a strategického rozvoje 

 
   
„Jsem rád, že jsme se dohodli s celou řadou aktérů, kteří působí na Vltavě či v jejím okolí, že 
mezi námi bude probíhat mnohem aktivnější komunikace a koordinace jednotlivých projektů 
než v minulosti, abychom posílili celistvost přístupu k řece. Jedním z konkrétních projevů této 
posílené spolupráce viditelným navenek je festival Poznej řeku, který přinese desítky akcí 
v okolí Vltavy během jednoho dne. Věřím, že si Pražané tuto oslavu ukazující význam Vltavy 
pro město užijí.“ 

Mgr. Adam Zábranský, radní hl. m. Prahy pro oblast majetku, transparentnosti a 
legislativy 

 
 
„Vltava je srdcem Prahy, ale dnes už ji často vnímáme pouze jako kulisu, která nás obklopuje. 
Festival Poznej Vltavu si klade za cíl ukázat, jak mnoho toho řeka městu vlastně dává — 
od infrastruktury a vodního hospodářství až po kulturní a rekreační vyžití. Vltava je živoucím 
organismem, který velmi výrazně ovlivňuje život obyvatel Prahy a my do budoucna chceme, 
i prostřednictvím tohoto festivalu, aby se rozrostl její vliv na kulturní a společenský život nás 
všech. Hlavním symbolem tohoto záměru je připravovaná výstavba Vltavské filharmonie, která 
vytvoří úplně nový kulturní a komunitní prostor jak pro Pražany, tak pro nový typ návštěvníků, 
který tím chceme do naší metropole přilákat.” 
 

JUDr. Jiří Pospíšil, náměstek primátora hl. m. Prahy pro oblast kultury, cestovního 
ruchu, památkové péče, výstavnictví a péče o zvířata 

 
 
„Festival Poznej Vltavu je skvělou příležitostí, jak přiblížit Pražanům a návštěvníkům města 
význam naší řeky a zároveň představit důležité projekty v oblasti vodohospodářství. V rámci 
naší gesce je prioritou zajištění kvalitní pitné vody, modernizace čistíren odpadních vod a 
udržení vodního blahobytu v Praze. Jsem rád za tuto událost, která nejen vzdělává veřejnost, 
ale také podporuje naše snahy o udržitelné a inovativní řešení v oblasti infrastruktury.“ 

 
Bc. Michal Hroza, radní hl. m. Prahy pro oblast infrastruktury  

 
 
„Na podobný městský festival, na kterém spolupracuje celá řada městských organizací a 
aktérů Praha dlouho čekala. Věřím, že si ho lidé užijí s respektem k řece, která územím našeho 
hlavního města protéká od nepaměti. Podél Vltavy bude v rámci festivalu projíždět tramvaj 
Architram a návštěvníci budou moci zdarma díky spolupráci s ROPIDem využít festivalové 
lodní dopravy mezi Holešovicemi a Bubenčí.” 
 

 Zdeněk Hřib, I. náměstek primátora pro oblast dopravy 
  

 



 

 

„Často si to ani neuvědomujeme, ale Vltava vždy měla a stále má obrovský vliv na život 
ve městě a jeho rozvoj. Osobně jsem moc rád, že si jí stále častěji všímáme a umíme ji 
využívat. Ještě před pár lety byla například představa, že se po práci na Štvanici ve Vltavě 
vykoupete celkem nemyslitelná, dnes je to pro spoustu lidí přirozená součást běžného dne. 
Naším společným cílem je nyní Vltavu a její kouzlo představit široké veřejnosti spolu 
s desítkami institucí, které se do festivalu zapojily.“ 
      

Ondřej Boháč, ředitel Institutu pro městské plánování Praha 
 
 


